
 F O AI E  PAR O H I AL Ă  

săptămâna 28 ianuarie – 3 februarie 2018 

P a r o h i a  „ S f â n t u l  G h e o r g h e ”  

Oradea, str. Louis Pasteur, 26 

www.parohiasfantulgheorghe.ro 

Pr. Olimpiu: 0722/450.013; Pr. Ioan: 0762/698.455 

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Roșu Zoe în numele 
comunităţii Parohiei Greco Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire 

şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării. 

Sărbătoare 

SFINȚII TREI IERARHI VASILE, GRIGORE ȘI IOAN 

Marți, 30 ianuarie, 2018, ora 11,00 Sf  Liturghie 

Sărbătoare 

ÎNTÂMPINAREA DOMNULUI  (cu Sfințirea Lumânărilor) 

Vineri, 02 februarie, 2018, ora 11,00 Sf  Liturghie 

INVITAȚIE 
Cu ocazia celebrării Zilei Voluntarului Caritas, cea de-a XII-a ediţie, „Povestea 
continuă”, vă invităm să fiţi alături de noi miercuri, 31 ianuarie 2018 începând cu ora 
17.00, în sala festivă a Liceului Greco - Catolic „Iuliu Maniu” (str. Iuliu Maniu nr.5), când îi 
vom premia pe voluntarii Asociaţiei Caritas Eparhial Oradea pentru activitatea 

desfăşurată în anul 2017.  
Vă așteptăm cu drag !      Pr Olimpiu Todorean  

INVITAȚIE 
Cu ocazia Octavei de rugăciune pentru unitatea creștinilor- 2018, vă invităm 

să fiți alături de noi luni, 29 ianuarie începând cu ora 18,00 la Biserica 
Penticostală „Betania” (Strada Doina 19 ). Ne vom ruga împreună cu 

reprezentanții mai multor biserici și culte creștine din Oradea.Tema propusă: 
„Dreapta Ta Doamne și-a arătat tăria” (Exod 15,6) 

Vă așteptăm cu drag ! 
          Pr Sorin Crăciun 



“Doamne îți mulțumesc că nu sunt ca acest fariseu!” 
Când citim Sfânta Scriptură avem uneori impresia că pricepem imediat 

mesajul. Este cazul parabolei de astăzi. Sunt altele mai complexe, ca și cea a orbului 
din naștere, sau cea a samarinencei, unde simțim că e dificil să luăm în calcul toate 
aspectele, toate simbolurile, toate cuvintele. În cea de astăzi, ni se pare în schimb că 
mesajul e evident: Isus îl condamnă pe fariseu și îl laudă pe vameș. Caz rezolvat. 
Uităm în schimb de multe ori că Evanghelia se citește punând-o tot timpul în 
contextul din care face parte, în legătură cu alte pasaje ale Sfintei Scripturi. Se citește 
cu umilință, aducându-ne aminte că este Cuvântul lui Dumnezeu, un Cuvânt care 
depășește cu mult capacitatea noastră de înțelegere. Se citește mai ales în 
rugăciune, cerând aceluiași Spirit Sfânt care a inspirat evangheliștii, să ne deschidă 
și nouă mintea pentru a înțelege cum se cuvine cuvântul citit. Asta face și preotul de 
fiecare dată la celebrarea Sfintei Liturghii, când, înainte de a citi Evanghelia, recită în 
taină: “Strălucește în inimile noastre, Iubitorule de oameni, Stapâne, lumina cea 
curată a cunoașterii Dumnezeirii Tale și deschide ochii gândului nostru spre 
întelegerea evanghelicelor Tale propovăduiri.” 
  Dacă ne apropiem în acest fel de evanghelia de astăzi, descoperim că nu e 
suficient să fie cineva fariseu pentru a fi condamnat de Dumnezeu. Avem cazul lui 
Nicodim, care este tot fariseu și membru al Sinedriului, care vine la Isus și ascultă 
cuvântul lui; Mântuitorul îl primește ca pe oricare altul. De cealaltă parte, pe lângă 
vameșul de astăzi, îl mai avem pe Zacheu, mai marele vameșilor, însă nu ni se 
spune undeva că subalternii lui, ceilalți vameși, s-ar fi convertit sau s-ar fi întors 
îndreptați la casa lor. Așa cum în momentul răstignirii avem doi tâlhari: cel de-a 
dreapta este mântuit nu fiindca e talhar și nu fariseu, ci fiindcă se căiește de faptele 
sale și cere îndurarea Fiului lui Dumnezeu, așa cum cel de-a stânga nu capătă 
mântuirea deoarece pocăința este absența din inima lui. Parabola de astăzi încearcă 
să ne invite ca pe urmele lui Isus, să nu privim oamenii după etichetele de pe fruntea 
lor, ci împreună cu Mântuitorul să vedem demnitatea cu care Creatorul i-a înzestrat. 
Dacă rugăciunea noastră este cea a vameșului de astăzi sau cea a leproșilor, sau 
cea a orbilor, implorând îndurarea lui Dumnezeu, cu siguranță nu există etichetă care 
să reziste iubirii Lui. Oricine am fi, oriunde am fi, atunci când  hotărâm să deschidem 
inima noastră lui Isus, sufletul  devine Rai. 
  Orice parabolă ne privește în mod direct. Cea de astăzi, în mod special ne 
pregătește să privim lucrurile și pe frații nostri cu ochi noi și ne invită deci la 
convertire. Și atunci, revenind la ceea ce spuneam la început, nu ne invită doar să nu 
fim farisei, fiindcă am putea cădea astfel în capcana de a închide Sfânta Scriptură, 
îndreptând și noi o rugăciune către Cer: “Doamne îți mulțumesc că nu sunt ca acest 
fariseu!”. L-am obliga atunci pe Domnul să mai spună o parabolă: “Era un fariseu 
care s-a dus la Templu să se roage și un creștin care citind Evanghelia spunea: 
“Doamne îți mulțumesc că nu sunt ca acest fariseu!”...    

  PS Claudiu  - Episcopul Curiei 

http://www.e-communio.ro/stire7400-doamne-iti-multumesc-ca-nu-sunt-ca-acest-fariseu-meditatia-ps-claudiu-la-duminica-a-xxxiii-a-dupa-rusalii

